
Zápis zo zasadnutia Akademického senátu FRI UNIZA  

zo dňa 21.6.2023 
 

Prítomní členovia: Boško, Dobrovič, Dubovec, Gonda, Kostolný, Malichová, Mulík, Olešnaníková, 

Pančíková, Ružbarský, Soviar, Ševčík, Šotek, Tarábek, Uramová, Varga 

Neprítomní členovia: Bachratý, Marušincová, Moravčík 

Hostia: Kršák, Lendel, Koháni, Rešetková 

 

Program rokovania: 

1. Prerokovanie materiálu „Správa o hospodárení FRI UNIZA za rok 2022“  

2. Prerokovanie návrhu rozpočtu FRI UNIZA za rok 2023  

3. Prerokovanie návrhu na zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA 

4. Prerokovanie návrhu na vymenovanie prodekana FRI UNIZA 

5. Prerokovanie materiálov Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na FRI UNIZA a materiálov 

Možnosti štúdia na FRI UNIZA na akademický rok 2024/2025 pre  

a. Prvý stupeň štúdia  

b. Druhý stupeň štúdia  

c. Tretí stupeň štúdia  

6. Informovanie o výsledkoch zasadnutia Disciplinárnej komisie FRI UNIZA  

7. Rôzne.  

 

Zasadnutie AS FRI otvoril predseda AS p. Varga, privítal členov a hostí a konštatoval, že senát je 

uznášaniaschopný s počtom prítomných členov 16. Rokovanie prebiehalo hybridne v miestnosti RA101 a 

prostredníctvom aplikácie MS Teams. 

Predseda AS predložil program rokovania na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 16, za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0. 

 

1. Prerokovanie materiálu „Správa o hospodárení FRI UNIZA za rok 2022“.  

Predkladateľ, p. dekan, požiadal p. tajomníčku aby zhrnula správu o hospodárení. Dotácia zo štátneho 

rozpočtu za rok 2022 bola vo výške 3 348 546,00€, v podprograme vysokoškolské vzdelávanie boli pridelené 

prostriedky vo výške 2 292 997,00€, v podprograme inštitucionálny výskum 1 436 683,00€. Zostatok 

z predošlého roku bol vo výške 1 036 909,00€, celkovo bolo pridelených 4 385 455,00€. Diskusia sa týkala 

refundácie DSV projektov. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie č. 2023/15: AS FRI UNIZA schvaľuje materiál „Správa o hospodárení FRI UNIZA za rok 

2022“. 

 

2. Prerokovanie návrhu rozpočtu FRI UNIZA za rok 2023.  

P. dekan vysvetlil spôsob prideľovania rozpočtu na univerzite. Uviedol porovnanie výkonov FRI voči 

ostatným fakultám. Tento rok zaznamenala FRI  najvýraznejší nárast výkonu za celú UNIZA. Rozpočet pre 

UNIZA na rok 2023 bol pridelený na základe výkonov v roku 2020 a 2021 a to vo výške 42 359 808,00€. Na 

základe rozhodnutia akademického senátu Žilinskej univerzity v Žiline boli Fakulte riadenia a informatiky 

pridelené na kalendárny rok 2023 zo štátneho rozpočtu neúčelové finančné prostriedky vo výške 3 

433 480,00€ z toho 2 058 736,00€ v podprograme vysokoškolské vzdelávanie a 1 374 744,00€ 

v podprograme inštitucionálny výskum. Vzhľadom na zvýšenie rozpočtu oproti minulému roku boli finančné 

prostriedky pridelené aj na zabezpečenie katedier a to vo výške 150€ na zamestnanca a 100€ na doktoranda. 

P. dekan ďalej informoval, že ministerstvo školstva pripravilo dlhodobý zámer ministerstva školstva vo 

vzdelávacej, výskumnej, vývojovej, umeleckej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 

2023 – 2028, kde sa mení spôsob prideľovania dotácií a do delenia vstupujú aj tzv. výkonnostné zmluvy 

s váhou 10%. Delenie finančných prostriedkov v podprograme veda a výskum má zohľadňovať nové 

kritérium hodnotenia „VER“ s váhou 50%, čo malo za následok úpravu iných váh, napr. váha domácich 

grantov sa znížila na 5%, spolupráca s praxou a počet doktorandov klesli na 0%. Pri hodnotení indexu VER 

nám ministerstvo školstva neposkytlo hodnotiaci kľúč, preto nevieme na základe čoho nám bol pridelený 



profil kvality verejnej vysokej školy prezentovaný na konferencii VER2022. Dlhodobý zámer je podmienený 

plánom obnovy. P. Uramová prispela do diskusie podnetmi o finančných rezervách, prostriedkoch 

z prijímacieho konania, pýtala sa aj či dlhodobé finančné prostriedky podmienené akreditáciou teraz vystrieda 

VER profil. P. Tarábek sa pýtal na náplň výkonnostných zmlúv. P. dekan odpovedal, že je v nich 11 kritérií 

z toho je 9 povinných a 5 si môže vysoká škola zvoliť podľa vlastných preferencií. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 16, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1. 

Uznesenie č. 2023/16: AS FRI UNIZA schvaľuje návrh rozpočtu FRI UNIZA na rok 2023. 

 

3. Prerokovanie návrhu na zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA.  

P. dekan odôvodnil potrebu zmeny organizačnej štruktúry, a to vytvorenia novej pozície na KMMOA. 

V diskusii neboli otázky. 

Predseda AS predložil materiál na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie č. 2023/ 17: AS FRI UNIZA schvaľuje zmenu organizačnej štruktúry FRI UNIZA. 

 

4. Prerokovanie návrhu na vymenovanie prodekana FRI UNIZA. 

P. dekan informoval senát o vymenovaní p. doc. Kohániho za prorektora pre informačné systémy na UNIZA. 

Na miesto prodekana pre vedu a výskum navrhuje p. doc. Ing. Miroslava Kvaššaya, PhD. . Senátori nemali 

námietky. P. Varga sa pýtal, či vedenie neuvažuje o vymenovaní ďalšieho prodekana, vzhľadom na veľký 

pracovnú vyťaženosť prodekanov. P. dekan odpovedal, že je viacero riešení tejto situácie, ale ďalší prodekan 

zatiaľ alokovaný nebude. P. dekan poďakoval p. doc. Kohánimu za jeho obrovský prínos pre fakultu, ktorý 

vykonal počas svojho pôsobenia na mieste prodekana pre vedu a výskum. 
 

5. Prerokovanie materiálov Zásady a pravidlá prijímacieho konania na štúdium na FRI UNIZA a 

materiálov Možnosti štúdia na FRI UNIZA na akademický rok 2024/2025 pre všetky stupne štúdia.  

P. prodekan Lendel podrobne vysvetlil a odôvodnil zmeny v materiáloch pre prijímacie konanie pre prvý 

stupeň štúdia. Poďakoval p. Pančíkovej, p. Majerovi a p. Falátovi za vykonanú analýzu, na základe ktorej sa 

menili pravidlá pre prijatie bez PS. P. Pančíková navrhla doplniť do marketingových materiálov informáciu 

o tom, že maturita z matematiky zvyšuje šancu na prijatie na FRI. V diskusii boli upravené formálne chyby. 

Predseda AS predložil materiály na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 13, za: 13, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie č. 2023/18: AS FRI UNIZA schvaľuje materiál „Zásady a pravidlá prijímacieho konania na 

štúdium na Fakultu riadenia a informatiky UNIZA pre 1. stupeň štúdia pre akademický rok 

2024/2025“ a materiál „Možnosti štúdia na FRI UNIZA na akademický rok 2024/2025 pre prvý stupeň 

štúdia“ v upravenom znení. 

 

P. prodekan Lendel vysvetlil zmeny v materiáloch pre prijímacie konanie pre druhý stupeň štúdia. V diskusii 

boli upravené formálne chyby. 

Predseda AS predložil materiály na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 14, za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie č. 2023/19: AS FRI UNIZA schvaľuje materiál „Zásady a pravidlá prijímacieho konania na 

štúdium na Fakultu riadenia a informatiky UNIZA pre 2. stupeň štúdia pre akademický rok 

2024/2025“ a materiál „Možnosti štúdia na FRI UNIZA na akademický rok 2024/2025“ pre druhý 

stupeň štúdia. 

 

P. prodekan Koháni vysvetlil zmeny v materiáloch pre prijímacie konanie pre tretí stupeň štúdia. V diskusii 

boli upravené formálne chyby. 

Predseda AS predložil materiály na schválenie. 

Výsledky hlasovania: hlasovalo: 15, za: 15, proti: 0, zdržal sa: 0. 

Uznesenie č. 2023/20: AS FRI UNIZA schvaľuje materiál „Zásady a pravidlá prijímacieho konania na 

štúdium na Fakultu riadenia a informatiky UNIZA pre 3. stupeň štúdia pre akademický rok 



2024/2025“ a materiál „Možnosti štúdia na FRI UNIZA na akademický rok 2024/2025“ pre tretí stupeň 

štúdia. 

 

6. Informovanie o výsledkoch zasadnutia Disciplinárnej komisie FRI UNIZA. 

P. predseda disciplinárnej komisie doc. Lendel informoval o priebehu ostatných zasadnutí disciplinárnej 

komisie. Disciplinárna komisia zasadala dva krát a bolo predvolaných 6 študentov. Hlavné dôvody boli 

plagiátorstvo pri odovzdaní semestrálnej práce a podvádzanie na skúške. Všetci študenti boli podmienečne 

vylúčení zo štúdia do ukončenia bakalárskeho stupňa štúdia. Z predmetu manažment bol navrhnutý jeden 

študent, z predmetu informatika 2 štyria študenti a z predmetu praktikum z programovania jeden študent. P. 

Varga vyzdvihol efekt pôsobenia disciplinárnej komisie nakoľko sa na predmete algoritmy a údajové štruktúry 

1 v druhom ročníku nevyskytol žiadny prípad plagiátorstva, oproti minulým rokom, kde ich bolo mnoho. 

7. Rôzne. 

- P. dekan informoval, že je potrebné nominovať troch nových členov do Vedeckej rady. Predseda AS FRI 

navrhol hlasovanie per rollam po dodaní podkladov, senátori nemali námietky. Hlasovanie sa uskutoční 

začiatkom septembra. 

- Predseda AS FRI avizoval, že v zmysle smernice 214, článku 17, bodu 4., písmena e) je potrebné navrhnúť 

jedného nominanta do Rady študijného programu. Nominácie doručí študentská časť AS FRI zoradené podľa 

priority predsedovi AS FRI do polovice septembra. 

- Predseda AS FRI informoval, že p. doc. Koháni bol na ostatnom zasadnutí AS UNIZA zvolený za prorektora 

pre informačné systémy a aj za člena Vedeckej rady UNIZA. 

- Vzhľadom na blížiace sa ukončenie štúdia predsedu ŠČ AS FRI p. Šoteka, predseda AS FRI poďakoval za 

pôsobenie p. Šotekovi vo funkcii a požiadal ŠČ AS FRI o voľbu nového predsedu. Predseda AS FRI zároveň 

poďakoval p. Vráblovi a p. Kolokovi, ktorí úspešne ukončili štúdium za pôsobenie v senáte, ktoré bolo 

ukončené, nakoľko nepožiadali o pozastavenie členstva v zmysle § 3, bodu 20. Zásad volieb do akademického 

senátu Fakulty riadenia a informatiky Žilinskej univerzity v Žiline. Zároveň pripomenul ŠČ AS FRI, že je 

potrebné doplniť ďalších členov študentskej časti v zmysle bodu § 3 bodu 19 Zásad volieb do AS FRI UNZA. 

Taktiež pripomenul blížiaci sa termín volieb do ŠČ AS FRI, ktoré sa budú realizovať na jeseň. 

- P. Koháni informoval, že je pozastavený prístup do databázy Scopus, nakoľko CVTI neobstaralo novú 

zmluvu. 

- P. Ružbarský upozornil na pretrvávajúci problém s myšami na pracovisku, p. tajomníčka bude problém 

riešiť. 

- P. Dubovec upozornil na neprehľadný výjazd z parkoviska kvôli posunu zaparkovaných automobilov pri 

VUD bližšie k vozovke.  

- P. Uramová sa pýtala na spôsob plánovania dovolenky, na hodnotenie zamestnanca a pripomenula problém 

s klimatizáciou v serverovni. P. dekan odporúča všetky technické požiadavky zadávať do systému osTicket, 

aby boli evidované a nezabudlo sa na ne. 

- P. Dubovec sa pýtal, či hodnotenie zamestnanca môže vyplniť už skôr ako 26.6. kvôli odchodu na dovolenku. 

P. Koháni odpovedal, že je to možné a dáta by sa tento krát už nemali stratiť ako po minulé roky. Ak bude 

mať niekto problémy s vyplnením hodnotenia je potrebné individuálne kontaktovať p. prodekana. 

- P. Uramová sa pýtala akým spôsobom sa majú riešiť blokácie v rozvrhu. P. Lendel odpovedal, že rozvrhové 

oddelenie vydá k tomuto metodický pokyn. 

- P. Tarábek sa pýtal, či platíme výučbu cudzích jazykov a telesnej výchovy paušálne, alebo v závislosti od 

počtu študentov, nakoľko je táto položka v rozpočte pomerne vysoká. P. dekan odpovedal, že fakulta platí za 

odučených študentov. 

- P. Mulík predložil dva podnety od študentov. Prvým je požiadavka na vytvorenie predmetu, ktorý by spájal 

všetky odbory a študenti by mohli pracovať interdisciplinárne v tímoch na spoločnom projekte. P. prodekan 

Lendel a ďalší senátori sa vyjadrili, že takéto predmety sú najmä na inžinierskom štúdiu a v projektovej 

výučbe, možno nie sú dostatočne komunikované študentom v nižších ročníkoch. V diskusii bol návrh uviesť 

v informačnom liste predmetov informáciu, že v predmete prebieha kooperácia medzi študentami rôznych 

študijných programov. Druhým podnetom bolo zavedenie e-sport aktivity. P. Lendel reagoval, že 

s organizátorom už komunikoval, avšak sa nepodarilo takúto akciu zorganizovať a komunikácia upadla. Do 

budúcnosti však nevylučuje spoluprácu. 

- P. dekan poďakoval všetkým prítomným a celej akademickej obci za prácu počas celého akademického 

roka. 



 

 

Úlohy: 

 

Aktuálne úlohy Zodpovedný Termín 

Vypracovanie prehľadného zoznamu voliteľných predmetov 

a počtov prihlásených študentov za posledné roky a jeho 

predloženie členom senátu. 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

Vypracovať štatistiky ohľadom praktických cvičení 

z matematiky a informovať o efektivite imatrikulačného testu. 

Zhodnotiť ohlasy učiteľov tohto predmetu. 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

Analyzovať koľko študentov z tých, ktorí absolvovali a z tých, 

ktorí neabsolvovali PS dokončí 1. ročník 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

Urobiť štatistiku ako sa vyvíja štúdium u tých, ktorí boli 

prijatí na základe úspešného riešenia olympiád. 

p. prodekan Lendel Najbližšie 

zasadnutie AS 

FRI UNIZA 

 

 

V Žiline 21.6.2023 Zapísal: V. Olešnaníková 

 Schválil: M. Varga 


